


# Joseph Mallord William Turner



**Born – London, England 1775**  
**Died – London, England 1851**



William Turner, a great romantic English landscape painter, was born in Devonshire in 1775. He lived with his uncle in Middlesex, where he began to attend school. His first drawings are dated 1787, when he was only twelve years of age. His childish sketch-books, filled with drawings, are still preserved in the British Museum.

Уильям Тернер, великий английский романтик-пейзажист, родился в Девоншире в 1775 году. Он жил со своим дядей в Мидлсексе, где он начал посещать школу. Его первые рисунки датируются 1787, когда ему было всего двенадцать лет. Его по-детски эскиз-книги наполнены рисунками, которые до сих пор сохранились в Британском музее.





*When he was 21, he began to exhibit oil paintings as well as water-colours at the Royal Academy. The first, "Fishermen at Sea" is now in the Gate Gallery. He traveled much in France, Germany, Switzerland, Italy. But he never lost his interest in his own country. As a landscape painter Turner was interested mainly in light and colour effects. One of his famous paintings is even called "Light and Colour". His work is high praised by great critics.*

Когда ему был 21 год, он начал рисовать картины маслом, а также акварелью в Королевской Академии. Первый рисунок- «Рыбаки в море» теперь в воротах Галереи. Он много путешествовал во Франции, Германии, Швейцарии, Италии. Но он никогда не терял интерес к своей собственной стране. Как пейзажист Тернер интересовался в основном в световыми и цветовыми эффектами. Одна из его известных картин так и называется "свет и цвет". Его творчество высоко оценили великие критики.



Turner died in London in 1851. His pictures and drawings became the property of the British nation. William Turner is considered to be one of the world greatest painters.



Тернер умер в Лондоне в 1851 году. Его картины и рисунки стали достоянием Британской нации. Уильям Тернер считается одним из величайших художников мира.

# Questions:

1. Where and when was Joseph Turner born?  
(Где и когда был Джозеф Тернер родился?)

2. Where did he go to school?  
(Где он пошел в школу?)

3. At what age did he make his first drawings?  
(В каком возрасте он выполнил свои первые рисунки?)

4. When did he begin to exhibit his paintings?  
(Когда он начал выставлять свои картины?)

5. Did he stay in his country all his life?  
(Он остался в своей стране всю свою жизнь?)